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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Pravkar smo končali drugo sejo 
Sveta za Slovence v zamejstvu, kjer je bila sestava pravzaprav popolna. Gre za novo obliko dela, ki želi 
spodbuditi konkretnejše, pa tudi bolj intenzivno sodelovanje med matico in našimi rojaki, ki ohranjajo 
slovenstvo v zamejstvu oziroma preko meja Slovenije. To novo obliko je vzpostavil novi zakon, ki je že 
sprejet v tem mandatu. Sem zelo vesel, da  smo danes govorili že o nekaterih konkretnih premikih na 
tem področju. 
  
Kljub temu pa bi želel pred tem nekaj več reči o njih, spregovoriti o dejstvu, da je v letu 2008 dokončno 
padla administrativna meja med Slovenijo, Italijo, Avstrijo in Madžarsko, kar je na nek način tudi 
politično zelo združilo prostor, ki ga imenujemo skupni slovenski kulturni prostor. To je v simboličnem 
smislu in kulturnemu potencialu, ki je zajet v okvir matične države Slovenije, dodalo še preko 100.000 
naših rojakov z izjemno živahno kulturno, prosvetno in vsakršno drugo dejavnostjo. Verjetno se danes 
še niti ne zavedamo vseh novih priložnosti, ki jih je odprava teh notranjih evropskih meja prinesla za 
Slovence kot narod. 
 
Da te priložnosti čim bolje izkoristimo, smo se sklenili organizirati tudi dolgoročno v smislu načrtovanja. 
Tako da v okviru Sveta poteka izdelava nabora projektov, ki ga bomo uresničevali do leta 2013 in v 
katerega različne zamejske organizacije iz vseh štirih sosednjih držav predlagajo oziroma dajejo svoje 
predloge. Gre za sklop kompleta nabora projektov, s katerim želimo okrepiti materialno, pa tudi 
siceršnjo podlago za  delo rojakov v zamejstvu, za ohranjanje in krepitev slovenstva in za nadaljevanje 
pozitivnih  trendov, ki jih beležimo v zadnjem času. Mislim predvsem na veliko povečanje interesa za 
učenje slovenskega jezika, ki je temelj za znanje slovenstva, pa tudi za krepitev statusa naših 
manjšinskih organizacij znotraj držav, v katerih delujejo.  
 
Zato, da bi bili bolj učinkoviti, se je Svet organiziral v tri odbore. Te tri odbore vodijo ministri v slovenski 
vladi. En odbor se ukvarja s statusom in pravnimi vprašanji, vodi ga minister za pravosodje, minister 
Šturm. Drugi odbor se ukvarja z gospodarsko podlago oziroma z gospodarskim sodelovanjem z 
zamejstvom, ta odbor vodi minister za gospodarstvo, minister Vizjak. Potem imamo odbor, ki se ukvarja 
s kulturo, šolstvom in ohranjanjem jezika, ki ga vodi minister za šolstvo, dr. Milan Zver. Vsi ti trije odbori 
so sprejeli svoje programe in predstavljajo bolj operativno obliko dela za stvari, ki jih Svet kot velik 
organ okvirno sam ne more obravnavati. Toliko z moje strani.  
 
Ta govornica bo odprta tudi za ostale člane Sveta, ki so sodelovali, za tiste, ki želijo predstaviti svoja 
stališča. Ne vem, koliko njih se bo odločilo. Za mano bo prevzel govornico gospod Jurij Pavšič, ki je  
tudi predsednik slovenske manjšinske koordinacije in ne samo dober poznavalec razmer zamejstva, 
ampak tudi soustvarjalec tega napredka v zadnjem času, ko lahko ponovno govorimo o tem, da 
slovenstvo v zamejstvu raste.  


